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صمدی مدیر تسهیل تولید و صنایع سازمان منطقه آزاد کیش :

کیش هاب انرژی خدمات فنی 
مهندسی در خلیج فارس است

  اقتصــاد کیش  -   جزیره کیش با 380 
واحد صنعتی و خدمات صنعتی فعال به 
عنوان منطقه پیشرو در حوزه صنعت و 

خدمات صنعتی در سطح کشور است.
به گــزارش اقتصاد  کیش، ســید رضا 
صمدی مدیر تســهیل تولید و صنایع 
ســازمان منطقه آزاد کیــش در توضیح 
اظهارات  رئیس مرکز ارزیابی و نظارت 
راهبردی اجرای سیاست های کلی نظام 
که در فضــای مجازی تعداد واحدهای 
صنعتی منطقه آزاد کیش را طبق گزارش 
وزارت صمت در رتبه آخر منتشر کرده 
بود، تاکید کرد: جزیره کیش با 380 واحد صنعتی و خدمات صنعتی دارای پروانه معتبر؛ 

پیشگام در حوزه صنعت و خدمات صنعتی در سطح کشور است.
به گفته سیدرضا صمدی، منطقه آزاد کیش به عنوان هاب انرژی خدمات فنی مهندسی 
در حوزه نفت و گاز که بیش از 70 شــرکت عملیاتی در این حوزه فعالیت می کنند، 

پشتیبانی سکوهای پارس جنوبی را بر عهده دارند.
صمدی با بیان این که واحدهای صنعتی در داخل کشور جهت دریافت پروانه بهره 
برداری و تسهیلات به سامانه هماهنگ و یا بهین یاب وزارت صمت مراجعه می کردند 
و اسامی آنها در این سامانه ثبت شده، اظهار داشت: در سال 1398 با راه اندازی سامانه 
هماهنگ پنجره واحد دبیرخانه شورایعالی مناطق آزاد تجاری، صنعتی و ویژه اقتصادی 
با هدف شفاف سازی فعالیت مناطق آزاد؛ به سامانه بهین یاب وزارت صمت متصل شد.

وی در خصوص قوانین مستقل مناطق آزاد و واحدهای صنعتی فعال در این منطقه 
تصریح کرد: با توجه به این که در یک سال گذشته سامانه هماهنگ پنجره واحد مناطق 
آزاد کشور با مشکل فنی و ارائه خدمات مواجه شد، مجوزها بر اساس فرایند گذشته 

به صورت دستی صادر می شود و هیچ گونه ثبت نام در سامانه انجام نشده است.
مدیر تســهیل تولید و صنایع سازمان منطقه آزاد کیش ثبت نام واحدهای صنعتی در 
سامانه هماهنگ پنجره واحد دبیرخانه شورایعالی مناطق آزاد کشور که به سامانه وزارت 
صمت متصل است، از 380 واحد صنعتی فعال در این منطقه؛ تعداد 77 واحد صنعتی 
دارای پروانه ســامانه ای است و آماری که وزارت صمت تعداد 50 واحد صنعتی در 

جزیره کیش اعلام کرده با آمار سامانه هماهنگ مناطق آزاد هم همخوانی ندارد.
صمدی افزود: امســال توسط رئیس جمهور 9 واحد صنعتی در منطقه آزاد کیش به 

بهره برداری رسیده است.
وی با تاکید بر مشکلات فنی سامانه هماهنگ دبیرخانه شورایعالی مناطق آزاد در راستای 
شعار "تولید؛ پشتیبانی ها و مانع زدایی ها" که از سوی مقام معظم رهبری نام گذاری شده 
است، افزود: با هدف تسریع در فرآیند ارائه خدمات؛ پروانه های بهره برداری و جواز 
تاسیس در منطقه آزاد کیش بدون ثبت نام در سامانه و به صورت دستی صادر می شود.

شایان ذکر است با اختصاص 292 هکتار زمین برای شش شهرک صنعتی منطقه آزاد 
کیش، 380 واحد صنعتی و خدمات صنعتی فعالیت می کنند و در حال حاضر نیز  37 

پروژه در حال ساخت است.

   اقتصاد کیش -  به گفته مشاور رییس جمهور و دبیر شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی، بروز مشکلاتی از جمله قانونین دست و پاگیر 
و بوروکراسی های پیچیده مانع حضور سرمایه گذاران خارجی در کشور شده است. 

قوانین دست و پاگیر مانع حضور سرمایه گذاران 
خارجی  در مناطق آزاد است

دبیر شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی :

حمیدرضا مومنی روز گذشته  در بازدید از منطقه ویژه 
اقتصادی و فرودگاه بین المللی پیام البرز با اشــاره به 
بروز تحریم ها اظهار داشت: باید بپذیریم  که تحریم  
حداکثر 30 درصد در روند فعالیت های ما خلاء ایجاد 
می کند و این در حالی است که بیش از 40 سال است 
کــه ایران مورد تحریم قرار گرفته اما با این وجود در 

حال اداره کشور هستیم.
مومنی افزود: البته در پار ه ای از موارد با  مضیقه مواجه 
می شویم  اما بدین معنی نیست که مملکت ققل شده؛ 
بــه عبارتی تحریم عا تاثیر گذار بــوده اما اینکه ما را 

متوقف نماید به هیچ عنوان صحیح نیست.
وی تاکید کرد: انرژی موجود در کشور، نیروی کار و 
زیر ســاخت هایی که در کشورمان وجود دارد برای 

اینکه یک ســرمایه گذار تمایل به سرمایه گذاری در 
کشور ما را داشته باشد کافی است.

مشاور رییس جمهور  گفت: بوروکراسی پیچیده که 
به صورت مرتب در حال تغییراست نیز سبب شده تا 
سرمایه گذار خارجی تمایلی برای حضور در کشور 

ما نداشته باشد.
مومنی در ادامه با بیان اینکه یک سری کم کاری هایی 
در کشور در حوزه سرمایه گذاری خارجی وجود دارد 
، تصریح کرد: این در حالی است که برای شرکت های 
دانش بنیان خودمان نیز در صورتی که موانع بر ســر 
راهشان برداشته شود می توانیم چشم انداز خوبی را 

متصور شویم.
وی در ادامه به نامگذاری امســال از سوی مقام معظم 

رهبری به عنوان تولید، پشتیبانی و موانع زدایی اشاره 
و عنوان کرد که این فرمان رهبری در 2بخش که یکی 
از این بخش ها پشتیبانی واحدهای تولیدی است در 

دبیرخانه در حال پیگیری هستیم.
دبیرشورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی ادامه داد: 
یکی از مهم ترین مشکلات تولیدکنندگان ما مربوط به 
نقدینگی است که به همین منظور مذاکراتی با بانک ها 
انجام شــده و از سوی دیگر تاکید ما براین است که 
واحدهای تولیدی  به بازارهای مالی و سرمایه ای به 

خوبی ورود کنند.
مومنــی ادامه داد: مناطق آزاد و ویژه ما از مزیت های 
خوبی برای سرمایه گذاری بهره مند هستند اما این در 
حالی است که اگر این موانع را برطرف نکنیم سرمایه 
گذاران دیگــر انگیزه ای برای حضور در این مناطق 

نخواهند داشت.
 وی در بخش دیگری از ســخنان خود با اشــاره به 
تحولات صــورت گرفته در منطقه ویژه اقتصادی و 
فرودگاه بین المللی پیام طی ســه ســال اخیر گفت: 
مجموع این تحولات موجب شــده تا پیام ظرفیت 

تبدیل شدن به منطقه آزاد را داشته باشد.
مشــاور رییس جمهور و دبیرشورایعالی مناطق آزاد 
و ویژه اقتصادی در بخش دیگری از ســخنان خود 
با اشــاره به ظرفیت بالقوه در منطقه ویژه اقتصادی و 
فرودگاه بین المللی پیام که بســیاری از آنها به حالت 
بالفعل در آمده اند گفت: به ثمر رساندن این مزیت ها 
موجب شده تا پیام ظرفیت تبدیل شدن به منطقه آزاد 

را داشته باشد.

۵۵۴میلیون دلار سرمایه گذاری 
خارجی درهرمزگان مصوب شد

  اقتصاد کیش  -   مدیرکل امور اقتصادی 
و دارایی هرمزگان گفت: این استان در سال 
گذشته)99(، توانست در حوزه سرمایه  
گذاری خارجی مبلغ 554 میلیون دلار را 
تصویب و 40میلیون دلار نیز جذب کند. 
مهدی دســینه افزود: این میزان جذب 
ســرمایه گذاری در اســتان هرمزگان از 
کشــورهای اتریش، امــارات، قبرس، 
هندوستان و افغانســتان در حوزه های 
صنعت، انرژی، حمل و نقل، کشاورزی 

و گردشگری انجام شده است.
جــذب  وضعیــت  ادامــه  در  وی 
سرمایه گذاری خارجی استان هرمزگان را مثبت ارزیابی کرد و افزود: این استان در سال 

گذشته توانست در این بخش رتبه سوم را به دست آورد.
مدیرکل امور اقتصادی و دارایی هرمزگان تاکید کرد: هر سرمایه گذاری که به هر سازمانی 
اجرایی برای ارائه طرح خود مراجعه می کند به ســمت مرکز سرمایه گذاری هدایت و 

راهنمایی شود تا از فرآیند کار وی از این مسیر دنبال شود.
دسینه همچنین مجموع سرمایه گذاری شناسایی شده در استان هرمزگان را سه میلیارد و 

953میلیون یورو عنوان کرد.
نماینده وزیر اموراقتصادی و دارایی در هرمزگان در بخش دیگری، وجود مرکز خدمات 
سرمایه گذاری را مرکزی برای حمایت از سرمایه گذاران داخلی و خارجی دانست و بیان 
داشت: مرکز سرمایه گذاری در استان هرمزگان وابسته به وزارت اقتصادی و دارایی است 
که سرمایه گذار برای ثبت نخستین فعالیت خود باید به مرکز سرمایه گذاری مراجعه کند.

وی ادامه داد: سرمایه گذار در سامانه این مرکز درخواست خود را با هماهنگی نهادهای 
مربوطه ثبت می کند که مزیت این کار قابل رویت بودن مراحل کار و استعلام های ادارات 

ازسوی اداره کل اقتصاد و دارایی استان است.
دســینه، امکان پایش لحظه ای و نظارت بر روند جاری طرح ها را از جمله مزیت های 
مهم ثبت طرح های سرمایه گذاری در این مرکز برشمرد و بیان داشت: تاکید استاندار بر 
این است که به روند استعلام طرح ها باید سرعت داده شود و سرمایه گذار نباید معطل 

فرآیندهای اداری باشد.
نائب رییس مرکز خدمات سرمایه گذاری هرمزگان با اشاره به حمایت ها و تاکید استاندار 
از سرمایه گذاری داخلی و خارجی ابرازداشت: استعلام های مربوط به طرح های کوچک 
حداکثر به مدت یک هفته، طرح های متوسط در 2 هفته و طرح های بزرگ مقیاس باید 
حداکثر در مدت زمان یک ماه پاسخ داده شود که سرمایه گذاران بتوانند در کمترین وقت 

کار خود را شروع کنند.
وی با اشاره به گلایه سرمایه گذاران از طولانی شدن روند استعلام ها نیز بیان داشت: تمام 
تلاش ما براین است که بازه زمانی پاسخ به استعلام ها کاهش و در سریع ترین زمان ممکن 

استعلام ها از سوی ادارات و سازمان های مربوطه پاسخ داده شود.
"زیرســاخت های ســخت افزاری و نرم افزاری مرکز خدمات سرمایه گذاری استان 

هرمزگان کاملا نوسازی و تجهیز شده و آماده ارائه خدمت به سرمایه گذاران است.
 این مرکز در بلوار آیت الله طالقانی بندرعباس، روبروی کتابخانه  شهدا قرار دارد".

مدیرکل امور اقتصادی و دارایی هرمزگان در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به 
ضرورت معرفی فرصت های سرمایه گذاری هرمزگان به دلیل استراتژیک بودن این استان 

در سطح ملی و بین المللی از حضور ایران در نمایشگاه »اکسپو« در امارات خبرداد.
دسینه با بیان اینکه نمایشگاه »اکسپو« بعد از المپیک و جام جهانی بزرگ ترین رویداد در دنیا 
محسوب که هر پنج سال یکبار در یک کشور برگزار می شود، افزود: نمایشگاه »اکسپو«  

در سال 2021 به مدت شش ماه از مهر تا اسفندماه امسال در امارات برگزار می شود.

لزوم همکاری همگانی در رعایت 
قوانین راهنمایی و رانندگی 

  اقتصاد کیش  - جانشین انتظامی ویژه 
کیــش از افزایش 35 درصدی برخورد با 
تخلفات حادثه ساز حوزه راهور در کیش 

خبر داد.
به گزارش  اقتصاد  کیش، سرهنگ فرج 
نظری گفت: با توجه به آمار مقایســه ای 
امســال تصادفات جرحی این جزیره به 
نسبت چهارماهه سال گذشته 12 درصد 
و حوادث خسارتی نیز هفت درصد رشد 

داشته است.
وی بــا بیان اینکه تصادفات فوتی در این 
مدت نیز نسبت به مدت مشابه سال گذشته برابر است، افزود: با توجه به روند کاهش 
ورود مســافر به جزیره به علت شیوع ویروس کرونا شاهد روند افزایشی تصادفات و 

ثبت تخلفات هستیم که تقویت فرهنگ سازی لازمه برون رفت از این وضعیت است.
جانشین انتظامی ویژه کیش افزود: در 4 ماهه امسال نسبت به مدت مشابه سال قبل شاهد 
افزایش 35 درصدی در برخورد با تخلفات حادثه ساز و افزایش 11 درصدی ثبت تخلفات 

از طریق دوربین های کنترل سرعت هستیم.
سرهنگ نظری گفت: می توان با رعایت حقوق متقابل هنگام رانندگی از جمله حق تقدم 
در میدان ها و خط کشی های عابران پیاده رو از وقوع 35 درصد تصادفات در جزیره کم 

کرد که برای تحقق این مهم نیازمند همکاری ساکنان و مسافران هستیم.
وی گفت: بالاترین تصادفات جزیره با ۶0 درصد مربوط به خودرو های ســواری، 17 
درصد مربوط به موتورهی شــارژیِ، 10 درصد خودرو های عمومی بوده و 34 درصد 
تصادفات نیز بین ساعت های 1۶ تا 24، 2۶ درصد بین ساعت 24 تا 2 بامداد و 23 درصد 

نیز از 2 بامداد تا 1۶ روی داده است.
جانشین فرمانده انتظامی ویژه کیش افزود: بالاترین علت تصادف ها نیز با 4۶ درصد مربوط 
به عدم توانایی در کنترل وسیله نقلیه، 20 درصد عدم رعایت حق تقدم و 11 درصد عدم 

توجه رانندگان به جلو است.
سرهنگ نظری گفت: رعایت تمام قوانین راهنمایی و رانندگی در جزیره کیش برای حفظ 
برند فرهنگ ترافیک ضروری است و در صورت بروز تخلف، جرایم به صورت مکانیزه 
با استفاده از دوربین های سطح معابر ثبت می شود شهروندان می توانند از طریق تماس با 

سامانه 120 پلیس راهنمایی و رانندگی برای حفظ این فرهنگ برتر کمک کنند.

جانشین انتظامی ویژه کیش  تاکید کرد:

جلسه بررسی و حل مشکلات رانندگان 
مینی بوس حمل و نقل عمومی کیش

اقتصاد کیش -  سرپرســت شــرکت عمران ، آب و خدمات ، مدیریت حمل و نقل 
عمومی کیش و نمایندگان راننده های مینی بوس مشــکلات رانندگان را بررســی و 

راهکارهایی ارائه شد.
به گزارش اقتصاد  کیش، در جلسه ای که با هدف بررسی مشکلات رانندگان مینی بوس 
و بهبود شرایط فعالیت آنها در  محل  شرکت عمران ، آب و خدمات برگزار شد، چند تن 
از رانندگان به نمایندگی از  مینی بوس های حمل و نقل عمومی در خصوص تغییر مسیر 
حرکت مینی بوس ها با هدف دسترسی به نقاط بیشتری از جزیره ، نرخ کرایه، نصب 
برچسب ویژه خودروهای ناوگان حمل و نقل عمومی ، حضور نماینده رانندگان در 
شورای ترافیک، بیمه رانندگان  و دریافت تسهیلات حمایتی مواردی را مطرح کردند.

عبدالنبی شرفی سرپرست شرکت عمران آب و خدمات کیش با تاکید بر اینکه تلاش 
برای بهبود شرایط فعالیت رانندگان مینی بوس و صیانت از حقوق قانونی آنها وظیفه 
این شرکت است اظهار داشت: مدیریت حمل و نقل عمومی کیش همزمان مسئولیت 
ارائه خدمات مطلوب به ساکنان و گردشگران و فراهم کردن شرایط فعالیت مناسب 
برای کارکنان ناوگان حمل و نقل عمومی را برعهده دارد و باید در چارچوب قوانین 

مصوب برای افزایش رضایتمندی هر دو گروه گام بردارد.
وی با اشاره به اینکه مرجع قانونگذاری برای روند فعالیت ناوگان حمل و نقل عمومی 
کیش شورای ترافیک است تصریح کرد: درخواست های رانندگان مینی بوس جهت 
بررســی و اعلام نظر به شــورای ترافیک ارسال و برای بهبود روند فعالیت این افراد 
زحمت کش که نقش مهمی در ارائه خدمات مطلوب شهری دارند پیگیری های لازم 

انجام می شود.
عبدالنبی شرفی همچنین به ضرورت ساماندهی فعالیت تاکسی های اینترنتی اشاره 
کرد و گفت : شــرکت عمران ، آب و خدمات در راســتای حفظ شان ناوگان حمل و 
نقل عمومی کیش و افزایش رضایتمندی مسافران ساماندهی تاکسی های اینترنتی را 

در دستور کار دارد.
حمید پاشــاکی مدیر حمل و نقل عمومی کیش نیز در این نشســت با اشاره به اینکه 
فرسودگی برخی مینی بوس ها و نیاز به تعمیرات اساسی یکی از معضلاتی این بخش 
است اظهار داشت : تعیین نرخ کرایه مینی بوس ها و مسیر های حرکت مصوبه شورای 

ترافیک بوده و تغییر آن نیز نیازمند اعلام همین شورا است .
وی افزود: ما برای بهبود وضعیت فعالیت مینی بوس ها برنامه هایی را تدوین و برای 

دریافت مجوزهای لازم در حال پیگیری هستیم .
پاشاکی با تاکید بر ضرورت رعایت قوانین در تمامی بخش های ناوگان حمل و نقل 
شهری با هدف حفظ شان این ناوگان اظهار داشت : مدیریت حمل و نقل عمومی کیش 
می کوشد تا با بهینه شدن شرایط فعالیت برای رانندگان سخت کوش زمینه بهبود و 
ارتقاء عملکرد حمل و نقل عمومی  فراهم شده و رضایتمندی ساکنان و گردشگران از 

خدمات ارائه شده افزایش یابد.   

مدیرکل امور اقتصادی و دارایی هرمزگان :

در تلاش برای حذف معافیت مالیات بر ارزش افزوده 
در مناطق آزاد هستیم

اقتصاد کیش  -  ســخنگوی دبیرخانه 
شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی 
گفت: پرداخت حق جلسه به نمایندگان 

وزرا قانونی است. 
مرتضی شــیخ زاده در نشست خبری 
درباره پرداخت حق جلســه به اعضای 
کارگروه شــورایعالی مناطق آزاد گفت: 
اعضــای کارگروه شــورایعالی مناطق 
آزاد نمایندگان وزرا در این شورا هستند 
کــه در طی جلســات تصمیماتی در 
خصوص مقررات و قوانین مناطق آزاد 
اخذ می کنند از آنجایی که این جلسات 
خارج از ساعات کاری است مشمول حق 
جلسه می شود که البته این به معنای گرفتن 
حقوق بابت حضور در جلسات نیست 
البته در خبری که اخیرا درباره میزان حق 
جلسه های اعضای شورای عالی منتشر 
شــد واحد اعداد به تومــان بوده که این 
اشتباه است و تمام این پرداختی ها به ریال 

بوده است.
** رایزنی با نمایندگاه مجلس درباره 
اصلاح قانون حذف معافیت مالیات بر 

ارزش افزوده در مناطق آزاد
 شــیخ زاده در ادامه درباره تعیین تکلیف 
حذف معافیت مالیــات بر ارزش افزوده 
در مناطــق آزاد گفت: یکی از مهمترین 
ویژگی هــای پنچ هزار مناطق آزاد در دنیا 
این است که معاف از مالیات هستند و عدم 
پرداخت مالیات از سوی فعالان اقتصادی 
در مناطق آزاد یک روال قانونی است و این 
ساختار اولیه شکل گیری مناطق آزاد است.

وی افزود: اما اخیرا مجلس تصویب کرده 
که فعالان اقتصادی در مناطق آزاد مالیات 
بر ارزش افزوده را پرداخت کنند که این 
واکنش های زیادی را از ســوی فعالان 
اقتصادی و همچنین نمایندگان مجلس 

به دنبال داشته است.
مدیــرکل روابط عمومــی و امور بین 
الملل دبیرخانه شــورایعالی مناطق آزاد 
و ویژه اقتصادی با بیان اینکه شــورای 
پارلمانی مناطق آزاد متشکل از نمایندگان 
فراکسیون های مختلف مجلس شورای 
اسلامی به دنبال اصلاح این قانون هستند 
گفــت:  برخی از نماینــدگان مجلس 
شورای اسلامی خود این باور را دارند که 
این مصوبه نیاز به بازنگری و اصلاح دارد 
اما طبق مقررات مجلس از زمانی که یک 
قانونی تصویب می شود تا زمان بازنگری 
مجدد آ ن، باید شــش ماه فاصله زمانی 

داشته باشد.
** حقــوق بالای 50 میلیون تومانی 

مدیران مناطق آزاد بابت دو ماه است
شــیخ زاده درباره لیست منتشر شده از 
حقوق های نجومی مدیران مناطق آزاد 
اظهار داشت: درباره انتشار این خبر بسیار 
گله مند هستیم و رسانه باید قبل از انتشار 
آن صحت این اعــداد و ارقام را و علت 
ایــن میزان واریزی را بررســی می کرد. 
بنده حقوق نجومی نمی گیرم آن عددی 
که از حقوق مدیران منتشر شده )بالای 
50 میلیون تومان( به ازای دو ماه حقوق 
واریز نشده، 13 روز ماموریت و درصد 

افزایش حقوق در ســال 1400 بود اما به 
دلیل مشکل سیستم صیاد حقوق دو ماه با 
تمام این مزایا واریز نشد و به یک باره این 
عدد واریز شــد و برای سایر مدیران هم 
همین اتفاق افتاد البته برخی از مدیران و 
افراد شاغل از ایثارگران و جانبازان هستند 
که طبق قانون مشمول پرداخت مالیات 

نمی شوند.
** نیروهای مازاد تعدیل شدند

وی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه علت 
تعدیل عده ای از دبیرخانه شــورایعالی 
مناطــق آزاد پــس از ورود آقای مومنی 
چه بوده است، گفت: پس از ورود آقای 
مومنی چند نفر از کارکنان شورای عالی 
مناطق آزاد کنار گذاشته شدند چراکه طبق 
چارتی که برای مناطق آزاد ابلاغ شــده، 
در ســتاد باید زیر ۶0 نفر مشغول به کار 
باشند اما در دو دولت قبل تعداد پرسنل ها 
به بیش از 150 نفر رسید اما نقشه راه این 
بوده که باید در این مجموعه کمتر از ۶0 
نفر مشغول به کار باشند و کم آسیب ترین 
روش این بود با افرادی که به عنوان مامور 
در مناطق آزاد مشــغول به کار بودند و 
دوره ماموریت آنها هم به پایان رســیده 

بود، خداحافظی می شد.
** ترخیص 2500 خودروی خارجی 
برای نوسازی تاکسی های مناطق آزاد

مرتضــی شــیخ زاده گفــت: در مورد 
ترخیص 2500 خودروی دپو مانده در 
گمرکات قرار شده که با همکاری سازمان 
اموال تملیکی کشــور این خودروها به 
برخی مناطق آزاد که جنبه گردشــگری 
دارند واگذار شود تا برای بحث نوسازی 

تاکسی ها استفاده کنند.
** میزان واردات مناطق آزاد نسبت به 

کل کشور حدود دو درصد است
سخنگوی دبیرخانه شورایعالی مناطق آزاد 
و ویژه اقتصادی همچنین درباره میزان تراز 
تجاری مناطق آزاد اظهار داشت: در ابتدا 
باید بگویم که میزان واردات مناطق آزاد 
نسبت به کل کشــور حدود دو درصد 
اســت که عمده این کالاها هم از جمله 

کالاهای اساسی هستند.

شــیخ زاده افزود: در ســال گذشته 854 
میلیــون دلار کالا از مناطــق آزاد صادر 
شــد که در مقابــل آن 700 میلیون دلار 
کالا وارد شــده است همچنین در شش 
اول سال گذشته در مجموع مناطق آزاد 
و مناطق ویژه اقتصادی چهار میلیارد دلار 
کالا صــادر و یک میلیارد دلار کالا وارد 
شده است و همواره در طی این سال های 
گذشته صادرات از مناطق آزاد بیشتر از 

واردات بوده است.
وی افزود: تراز تجاری مناطق آزاد تا سال 
97 منفی بوده که پس از آن مثبت شــده 

است.
** قاچاق از مناطق آزاد را به شدت 

رد می کنیم
مدیرکل روابط عمومی و امور بین الملل 
دبیرخانه شورایعالی مناطق آزاد و ویژه 
اقتصادی با تاکید بر اینکه قاچاق از مناطق 
آزاد را به شدت رد می کنیم، گفت:  قاچاق 
از مناطق آزاد نه منطقی و نه قانونی است 
البته باید گفته شــود که این روزها دیگر 

قاچاق واردات نیست.
** جای خالی آفشــور بانک ها در 

مناطق آزاد
شیخ زاده در پاسخ به سوال دیگری مبنی 
بر اینکه چرا بانک آفشور در مناطق آزاد 
را ه آندازی نشد تا سرمایه گذاران خارجی 
راحت تــر بتوانند جــذب مناطق آزاد 
شــوند، گفت: در دوران تحریم میزان 
ســرمایه گذاران خارجی کمتر شد البته 
هنوز سرمایه گذاری های خارجی انجام 
می شود برای مثال در یکی از مناطق آزاد 
یک نیروگاه خورشــیدی 10 مگاواتی 
با ســرمایه گذاری صد درصد شرکت 
ایتالیایــی در حال انجام اســت اما برای 
جذب ســرمایه گذار در شرایط تحریم 
نیاز به راه اندازی بانک آفشور داشتیم که 
مقررات سخت گیرانه اجازه تاسیس این 
بانک های آفشور را نداد. در حال حاضر 
طبق قوانین کشورمان کفایت سرمایه برای 
راه اندازی بانک آفشــور 50 میلیون دلار 
اســت که برای سرمایه گذاران خارجی 

این عدد منطقی است.

سخنگوی دبیرخانه شورایعالی مناطق آزاد؛

با افزایش حجم بیماران کرونایی در کشور  با کمبود سرم تزریقی در داروخانه های 
کشــور مواجه هستیم که متاسفانه شلوغی و ازدحام در بیمارستان کیش و انتظار 

بیماران برای تهیه سرم هم موید این مطلب است.
موج پنجم کرونا در حال افزایش و روند صعودی بیماری همچنان ادامه دارد و تعداد 
بیماران سرپایی و بستری کرونا در جزیره هم رو به افزایش است. در شرایط کنونی 
نیاز به دارو های تزریقی و سرم افزایش پیدا کرده است و مشاهدات حاکی از آن است 
که با انتظار طولانی برای دریافت سرم در بیمارستان کیش و سرگردانی بیماران مواجه 
هستیم! بطوریکه بیماران برای تزریق سرم باید ساعتها در شلوغی بیمارستان در نوبت 

گذرانذن پروسه اداری  رسیدن نوبت  تزریق  سرم  بگذرانند ! 
با تجلیل از تلاش های وافر کادر پزشــکی و پرســتاران جزیره کیش و با توجه به 
اوضاع بحرانی در ارائه خدمات بهداشتی و درمانی باید هر چه زودتر تدابیر ویژه ای 
برای این موضوع اندیشیده شود. واکسیناسیون، جلوگیری از شیوع بیشتر با رعایت 
پروتکل های بهداشــتی ، ایجاد محدودیت هــای جدید تردد و همچنین  تامین 
داروهای مورد نیاز بیماران موضوعات مهمی هستند که در صورت عدم رسیدگی 

جزیره کیش را با بحران  بدتری مواجه خواهد کرد.   

نقد روز ...

ازدحام  در بیمارستان 

اقتصاد کیش - کرونا روز گذشته  جان 411 نفر دیگر از هموطنان مان  را گرفت. 
از روز گذشته  تا روز 11 مردادماه 1400 و بر اساس معیارهای قطعی تشخیصی، 
37 هزار و 189 بیمار جدید مبتلا به کووید 19 در کشور شناسایی شد که چهار 

هزار و 317 نفر از آنها بستری شدند.
مجموع بیماران کووید 19 در کشور به سه میلیون و 940 هزار و 708 نفر رسید و 
مجموع جان باختگان این بیماری به 91 هزار و 407 نفر رسید، تا کنون سه میلیون  
و 404 هزار و 533 نفر از بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارستان ها ترخیص شده اند.

5 هزار و ۶07 نفر از بیماران مبتلا به کووید19 در بخش های مراقبت های ویژه 
بیمارستان ها تحت مراقبت قرار دارند.

تا کنون 2۶ میلیون و 39 هزار و 450 آزمایش تشخیص کووید19 در کشور انجام 
شده است.

تا کنون 10 میلیون و 285 هزار و 494 نفر دُز اول واکسن کرونا و دو میلیون و 795 

هزار و ۶80 نفر نیز دُز دوم را تزریق کرده اند و مجموع واکسن های تزریق شده 
در کشور به 13 میلیون و 81 هزار و 174 دُز رسید.

در حال حاضر 285 شهر کشور در وضعیت قرمز، 110 شهر در وضعیت نارنجی، 
53 شهر در وضعیت زرد قرار دارند.

 کرونا جان ۴۱۱ نفر دیگر را گرفت


